
Zápis z jednání Komise pro vzdělávání, sport a zájmovou činnost konané dne 7. února 2024 
v zasedací místnosti Městského úřadu Mnichovo Hradiště 

 
Přítomní: Lenka Sosnovcová, Klára Karásková, Iva Štrojsová, Soňa Razáková, Terezie Nohýnková, Václav Veselý, Jan 
Mareš, Veronika Sluková, Markéta Tomášová 
 
Omluveni: Dana Trpkošová, Hana Skramuská, Lenka Dutková 
 
 
Program: 
 

1. Úvod, kontrola usnesení 
2. Zápisy do 1. tříd 
3. Kritéria zápisu do přípravné třídy 
4. Rozšíření ZŠ Sokolovská o tři třídy nadstavbou nad krčkem + modulární třída 
5. ZŠ Veselá 
6. Různé, diskuse 

 

1. Úvod, kontrola usnesení 

 

 Anketa týkající se skateparku a veřejných sportovišť – Jan Mareš shrnuje, že město aktuálně nemá 
vhodné pozemky, kam by bylo možné skatepark umístit. Nadále se počítá s realizací nového skateparku 
ve stávajících prostorách bývalého letního kina. 

 Kritéria pro přijímání do 1. tříd ZŠ – Klára Karásková informuje, že téma bylo projednáno s právničkou 
města. Kritéria nelze nastavit tak, aby v rámci společného školského obvodu bylo možné upřednostnit 
děti s trvalým bydlištěm v Mnichově Hradišti. Společný školský obvod s obcí Březina město nyní uzavírat 
nebude. 

 Iva Štrojsová se ptá, zda vedení města řešilo otázku možné spádovosti ZŠ Veselá. Václav Veselý 
podotýká, že spádovost lze řešit jen na úrovni školy jako organizace. V případě Veselé by tak musela 
teoreticky nejprve vzniknout nová samostatná škola, pro kterou by následně bylo možné stanovit 
školský obvod. 

5. ZŠ Veselá 

 

 Lenka Sosnovcová navrhuje pokračovat v nastoleném tématu a probrat bod týkající se ZŠ Veselá. 

 Klára Karásková informuje, že vzniká nový koncept ZŠ Veselá. Klára Karásková společně se starostou a 
Ivou Průškovou navštívili ZŠ Ostašov, která má stejnou strukturu jako ZŠ Studentská (podobně jako ZŠ 
Studentská má škola v samostatných oddělených objektech 1. a 2. stupeň a navíc odloučené pracoviště). 
V Ostašově je spádovost řešena domluvou se zřizovatelem, nejde ale o právní ošetření (výměny žáka za 
žáka mezi pracovišti jsou možné po domluvě s ředitelem). Toto řešení je ovšem napadnutelné. 

 K situaci v ZŠ Veselá Klára Karásková uvádí následující. Provoz školy je personálně zajištěn, družina 
funguje, město škole deklarovalo podporu. Propagace školy proběhne na březnových „školičkách“ na ZŠ 
Studentská, následovat bude den otevřených dveří ve Veselé a dojde i ke zpřístupnění výuky pro 
zájemce o vzdělávání malotřídního charakteru. Podrobnosti budou domluveny na metodické schůzce 8. 
května 2024. Od školního roku 2024/2025 budou ve škole působit dvě pedagožky. V novém školním roce 
bude na žádost učitelek spojen 1. a 5. ročník 

 Se zástupci ZŠ Veselá proběhla schůzka na téma plánované kontejnerové třídy. Cílem je, aby škola 
disponovala třemi třídami a mohla tak mít sloučené do jedné třídy vždy dva ročníky. Pedagogický 
personál pomůže zformulovat zadání (otázky, zda bude mít přistavená kontejnerová třída patro, zda 
bude potřeba myslet na kapacitu šatny nebo otázku rozměrů – vzhledem k délce kontejnerů se nabízejí 
řešení 9x2,7/5,4/8,1/10,8 metru) 

 Václav Veselý připomíná, že požadavky na kontejnerovou třídu by mohly být využity už nyní při tvorbě 
zadání kontejnerové třídy pro ZŠ Sokolovská. V momentě, kdy by v areálu modulární třída již nebyla 
potřeba, by se mohla přestěhovat do Veselé. Ve Veselé bude kontejnerová třída realizována až 
v momentě, kdy si ji počet žáků vyžádá. 



 Iva Štrojsová poznamenává, že je nutné, aby vedení města jako zřizovatel garantovalo rodičům, kteří 
váhají, zda dítě do ZŠ Veselá umístit, že jejich dítě bude moci ve škole absolvovat celý první stupeň. 

 Jan Mareš uvádí, že město udělá maximum pro to, aby tomu tak bylo. 

 Iva Štrojsová konstatuje, že by mělo být možné v dostatečném předstihu spočítat, zda kapacita školy 
bude stačit, a včas podniknout takové kroky, aby tomu tak bylo. 

 Klára Karásková doplňuje, že současná kapacita školy ve Veselé je 20+20 dětí. Aktuálně do školy chodí 13 
dětí z Veselé a 3 ze Lhotic. 

 Václav Veselý připomíná, že město připravuje k prodeji parcely ve Veselé za Coopem a výhledově další u 
bývalého kravína, což bude znamenat větší poptávku po místech ve školských zařízeních v dosahu. 

2. + 3. Zápisy do prvních tříd a přípravné třídy 

 

 Veronika Sluková informuje, že na ZŠ Sokolovská jsou zápisy do prvních tříd naplánovány na 3. dubna 2024. 
Otevírat se budou dvě třídy. Přihlašování rodičů bude probíhat přes rezervační systém. Počítá se s 26-27 
dětmi na třídu bez dětí navíc, které budou mít účelově změněné bydliště. Od 3. dubna se budou podávat 
rovněž přihlášky do přípravné třídy. Tu bude možné navštívit v rámci dne otevřených dveří. Do pravidel pro 
přijetí dětí do přípravné třídy bylo doplněno ustanovení, že v případě zájmu převyšujícího kapacitu třídy 
bude posuzovaným aspektem termín podání přihlášky. 

 Soňa Razáková se ptá, zda součástí přihlášky do přípravné třídy bude muset být i doporučení poradenského 
pracoviště => tato povinnost je součástí pravidel. Poradenské pracoviště toto zohlední při plánování. 

 Iva Štrojsová vybízí, aby mateřská škola o přípravné třídě a pravidlech pro přijetí dostatečně informovala, 
pokud tak již nečiní. 

 Markéta Tomášová se ptá, do jaké situace se dostanou rodiče, kteří s odkladem nepočítají a jejichž dítě 
bude u zápisu vyhodnoceno jako nezralé k zahájení školní docházky => pro ty už přípravná třída nebude 
s největší pravděpodobností připadat v úvahu – její kapacita bude naplněná. 

 Následuje debata o množství odkladů, které je v českém prostředí unikátní.  

4. Rozšíření ZŠ Sokolovská o tři třídy nadstavbou nad krčkem + modulární třída 

 

 Jan Mareš informuje, že bylo vyhlášeno výběrové řízení. Stavba by měla probíhat od 21. června 2024 do 
začátku září 2024, pak už jen interiéry, aby nebyla významněji dotčena výuka. Stavba připraví školu o jednu 
třídu, která by měla být nahrazena třídou modulární. Na prohlídce školy se byli podívat zástupci dvou firem. 
Je možné, že v případě, kdy dodavatelé nebudou mít kapacitu, se celá investice posune o jeden rok. 

6. Různé, diskuse 

 Rekonstrukce odborných tříd na ZŠ Studentská – Jan Mareš informuje, že proběhlo výběrové řízení na 
dodavatele stavebních úprav a nábytku, do výběrového řízení na dodavatele elektronického vybavení se 
nikdo nepřihlásil, takže město zakázku patrně zadá ve zjednodušeném řízení. 

 Končící mandát ředitele ZŠ Studentská – Jan Mareš a Klára Karásková potvrzují, že mandát současného 
ředitele končí 31. srpna 2024. Výběrové řízení musí být vypsáno 4-6 měsíců před ukončením mandátu, 
vypsání konkursního řízení se tak očekává v průběhu března 2024. Probíhá debata o tom, zda by město či 
jiná relevantní organizace měly napřímo oslovovat zajímavé kandidáty, a o tom, jakými kanály informaci o 
vyhlášeném konkursním řízení šířit 
 KOMISE DOPORUČUJE informovat o vypsaném konkursním řízení na webu a facebooku města, 

prostřednictvím kanálů MAP Mnichovohradišťsko a na stránkách EDUin.cz. Zároveň doporučuje 
poslat informaci o konkursním řízení na školské odbory okolních měst a na okolní obecní úřady 
s prosbou o publikování na jejich webových stránkách a úředních deskách.  

 Nový sociální pedagog na ZŠ Švermova – Soňa Razáková informuje, že se podařilo obsadit místo sociálního 
pedagoga (1/2 úvazku), a to kvalifikovanou kolegyní se zkušenostmi ze sociální práce s dospělými 
 

 
Zapsal: Martin Weiss 

  


